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er wel toe geleid dat ik voor Lazarus
heel nauwgezet nieuwe acteurs heb
geselecteerd, van wie  ik vermoedde
dat eerlijkheid zou vooropstaan. Het
heeft onze hele manier van werken in
gang gezet, en die werpt vruchten af.’

3.
Sta open voor het 
onbekende

‘Dingen die we niet kennen, ont
wijken we graag of durven we niet
aan te gaan. Maar angst is altijd een
slechte  raadgever:  onbekende  din
gen kunnen net kansen zijn. Lazarus
werkt  momenteel  samen  met  Guy
Cassiers.  In  die  samenwerking  ko
men twee totaal verschillende werel
den  samen. Guy  is  een  echte  regis
seur – en een hele goeie – die het ge
wend is om zijn producties helemaal
zelf in de hand te hebben. Lazarus is
een  collectief  met  allemaal  acteurs
die elkaar voortdurend regisseren. Je
merkt dat iedereen af en toe worstelt
met dat verschil, maar het is vooral
mooi om te zien hoe ook iedereen in
spanningen  levert om die  twee we
relden naar elkaar toe te laten groei
en.  Alle  lessen  die  ik  aanhaal,  zijn
dingen  waar  ik  nog  geregeld  mee
worstel, hoor. Ik ben van nature bij
voorbeeld een uitsteller. Ik heb mijn
vrouw – met wie ik achttien jaar sa
men ben – in het begin van onze rela
tie in een oprechte impuls ten huwe
lijk gevraagd. En vervolgens heb  ik
meer dan tien jaar gewacht om effec
tief met haar te trouwen. Waarom?
Het was heel gênant, maar voor mij
was je definitief binden aan één per
soon het grote onbekende waarvoor
ik  bang  was.  Niemand  snapte  het,
want ik zag haar graag en we hadden
al  kinderen  samen,  maar  voor  mij
was de drempel enorm. Zodra ik be
sefte in welk mechanisme ik vast zat,
heb  ik  haar  een  tweede  keer  ge
vraagd. En gelukkig zei ze opnieuw
“ja”.’

4.
Doe dingen belangeloos

‘We zijn als mens haast gecodeerd
om iets terug te verwachten voor al
wat we doen. Daarom vind ik het ex

1.
Wees altijd eerlijk

‘Kinderen  nemen  al  eens  een
bocht om de waarheid heen, omdat
ze bang zijn om gestraft of afgewezen
te worden. Dat is begrijpelijk en het
is een angst die blijft, maar een vol
wassene  mag  zich  daar  niet  achter
blijven  verstoppen.  Ik  heb  ook  wel
eens gelogen, maar dan merk je snel
dat leugens uiteindelijk meer kwet
sen  dan  de  waarheid.  Daarom  pro
beer ik nu altijd eerlijk te zijn, en niet
bang  te  zijn  voor  de  consequenties
van die eerlijkheid. Met Lazarus wer
ken we al dertien jaar zo. Soms staan
we artistiek neus aan neus, maar de
confrontatie leidt tot dialoog, en de
dialoog tot betere producties.’ 

‘Het grote belang van eerlijkheid
heb ik meer dan twintig jaar geleden
al ondervonden. Ik had toen een rela
tie waarin zowel zij als  ik wat mis
peuterd had, en we beslisten om alles
open  op  tafel  te  leggen.  Achteraf
bleek dat er nog veel meer was dat ze
verzwegen  had,  en  ik  ben  toen
koortsachtig op zoek gegaan naar de
waarheid.  “Laat  het  rusten”,  advi
seerden vrienden me. Maar ik moest
het  weten.  De  leugens  hadden  er
enorm hard ingehakt bij mij, en de
waarheid hielp me om de hele  toe
stand een plaats te geven.’ 

2.
Leer vergeven

‘Deze les sluit naadloos aan bij de
vorige.  Ik  heb  die  exvriendin  pas
tien jaar na datum kunnen vergeven
wat ze me had aangedaan. Toen be
sefte ik dat ik niet langer wilde rond
lopen  met  haat  en  wrokgevoelens,
want die maken je alleen maar zwak
ker. Je wordt net sterker als je lessen
kunt trekken uit dingen die je over
komen en er de eventueel positieve
gevolgen van leert te zien. Wat ik heb
meegemaakt, wil ik nooit iemand an
ders  aandoen.  Zonder  die  ervaring
had ik dat misschien nooit zo helder
aangevoeld.’ 

‘Op professioneel vlak  is me ook
ooit een dolk in de rug gestoken die
grote gevolgen heeft gehad. Maar uit
eindelijk heeft de teleurstelling over
die onbegrijpelijk vertrouwensbreuk

Günther Lesage:  ‘Wrokgevoelens maken  je alleen maar zwakker’.  ©  Guy  Kokken 

‘Is het wel zo evident dat er
water uit de kraan komt?’

Het is een ongelooflijk toeval dat we hier met 
zijn allen rondlopen op aarde. Bij dat toeval 
past dankbaarheid, vindt acteur Günther 
Lesage. En doe er maar ineens een portie 
eerlijkheid en vergevingsgezindheid bij. 
INES MINTEN

DE 5 LEVENSLESSEN Günther Lesage
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tra  belangrijk  om  dingen  belange
loos  voor  anderen  te  doen.  Als  ik
mensen zie die zich hun hele  leven
inzetten  voor  anderen,  voel  ik  me
daar heel klein bij. Delen en geven
zonder iets in de plaats te willen is
een  gedachte  die  ik  mijn  kinderen
wil meegeven en die ik zelf ook pro
beer toe te passen in mijn leven. Zo
durf ik eerlijk te zeggen dat ik heel
veel heb geïnvesteerd in mijn gezel
schap, en dat ik dat niet voor mezelf
heb  gedaan,  maar  voor  de  hele
groep.’ 

5.
Wees dankbaar 

‘Een mens vindt te veel zaken van
zelfsprekend. Een banaal voorbeeld:
we staan ’s morgens op en vinden het
evident  dat  er  water  uit  de  kraan
komt. Maar is dat zo? Het is goed om
wat meer stil te staan bij de dingen:
schrok  je  eten  niet  op,  maar  proef.
Uiteindelijk  is  het  een  ongelooflijk
toeval dat we hier op aarde zijn. Als
de planeet verder weg van de zon had
gestaan, was er nooit leven mogelijk
geweest. En intussen lopen we hier
rond met 7 miljard mensen. Het ont
staan  van  het  heelal  fascineert  me
enorm, omdat het je leert uit te zoo
men,  en  te  relativeren.  We  moeten
van  dat  ongelooflijke  toeval  iets
moois zien te maken. En dankbaar
heid voor wat er is, past perfect bij al
die toevalligheid.’ 

Günther Lesage  is  acteur,  bekend
van  tv,  film  en  vooral  van  theater.  Hij
maakt  deel  uit  van  het  collectief 
Lazarus.  De  voorstelling  ‘Bagaar’, 
een  coproductie  tussen  Toneelhuis
en  Arsenaal/Lazarus  gaat  op  14 
maart  in  première. 

‘Als ik 
mensen zie 
die zich hun 
hele leven 
inzetten voor 
anderen, voel 
ik me daar 
heel klein bij’
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Waarom kijken modellen op de 
catwalk zo vaak ongelukkig?

Het viel weer op tijdens de 
modeweken: zelfs de Mona Lisa is 
een uitbundig lachebekje verge
leken met modellen op de catwalk. 
Hoe komt het toch dat die steevast 
kijken alsof iemand net hun pup
py heeft aangereden? Het is bo
vendien besmettelijk: ook wie tij
dens de modeweken op de eerste 
rij zit, lijdt aan de typische ‘model
lenblik’ die varieert van onver
schillig over geïrriteerd tot misera
bel. ‘Mijn ervaring is dat modellen 
“cool” en “sterk” moeten zijn’, zegt 
fotografe Marleen Daniëls. Zij fo
tografeert al dertig jaar backstage 
tijdens de modeweken. ‘Daar han
gen vaak boodschappen als “Don’t 
smile” en “Be cool”. Misschien 
neemt de mode zichzelf té serieus 
tegenwoordig.’

In de jaren 60, toen modehui
zen voor het eerst defilés hielden, 
was het nog heel gewoon dat mo
dellen lachend en dansend kleren 
showden. Sonia Rykiel hield die 
traditie aan tot tien jaar geleden: 
kijk vandaag naar een show van 
het modehuis in Parijs en je ziet 
alleen vrouwen en mannen die lij
ken te denken aan de berg vuile 
was die thuis op hen ligt te wach
ten.

Volgens Leyla Neri, cultureel 
antropologe en directeur mode 
aan The New School/ Parsons Pa
ris, kun je de doorbraak van de ty
pische modellenblik niet loskoppe
len van de vrouwenemancipatie en 
het feminisme. Als je als bevrijde, 
sterke vrouw serieus wil genomen 
worden, dan kun je het niet ma
ken om te lachen als een vrolijk 

modepopje – zo is het idee. ‘Door 
de emancipatie en ontwerpers als 
Yves Saint Laurent ontstond er 
een meer androgyne look, vrou
wen werden mannelijker en mach
tiger’, vertelde Neri aan het pers
agentschap AFP. ‘Mannen hebben 
nooit gelachen op de catwalk, om
dat ze nooit moesten pleasen.’

Er is ook een andere verklaring
voor de lege blik van het heden
daagse catwalkmodel: als je glim
lacht, ga je op zoek naar een con
nectie met het publiek. Veel he
dendaagse ontwerpers willen het 
liefst een leeg canvas voor hun 

kleding. Een onverschillige ge
zichtsuitdrukking kan de aandacht 
niet afleiden van de outfits. Het 
rijk van de supermodellen als Cin
dy Crawford is al een tijd uit 
(DS Magazine, 23 februari): actri
ces, zangeressen en influencers 
hebben hun rol overgenomen. ‘Mo
dellen worden nu gezien als leven
de kapstokken, terwijl het in de ja
ren 80 en 90 extravagante per
soonlijkheden waren’, stelt Daniëls 
vast. ‘Modellen speelden vroeger 
veel meer met de fotografen, nu is 

er meer afstand. Van modellen als 
Stella Tennant of Erin O’Connor 
kon je geen verkeerde foto nemen 
omdat ze hun persoonlijkheid lie
ten zien. Zij durfden wel te glimla
chen, ze durfden zichzelf te zijn. 
Vandaag zijn veel meisjes piep
jong, op die leeftijd kun je moei
lijk verwachten dat ze al sterke 
persoonlijkheden zijn.’

En dan is er nog de vaststelling
dat een glimlach een avantgarde
look al snel onnozel doet lijken. 
De onverschillige modellenblik 
geeft de meest waanzinnige ont
werpen meer sérieux.

Tegelijk ziet Lisa Lapauw, die 
als stiliste en sporadisch ook als 
model werkt, stilaan een tegen
reactie. ‘Niet glimlachen blijft de 
norm, maar ik krijg van klanten 
veel vaker dan vroeger de vraag of 
het model wel natuurlijk kan glim
lachen. Zeker de meer commercië
le merken willen modellen met 
wie het publiek zich kan identifi
ceren – een glimlach helpt daarbij. 
Maar voor veel modellen is glimla
chen niet evident omdat ze ge
wend zijn om dat vooral niet te 
doen. Het is sowieso makkelijker 
om een neutrale gezichtsuitdruk
king te tonen dan een geloofwaar
dige lach.’

CATHÉRINE DE KOCK

‘Backstage hangen er 
vaak boodschappen als 
“Don’t smile” en “Be cool”.
Misschien neemt de mode
zichzelf té serieus tegen
woordig’

Vragen voor de cultuurwinkel zijn welkom 
op cultuurwinkel@standaard.be, 
onder vermelding van naam en 
woonplaats.

Op de catwalk van Dries Van Noten was het vorige week alweer een en al vrolijkheid.  ©  catwalkpictures


